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شناسایی ۱۰۶ بیمار جدید کرونایی در کشور
بنابر اعلام وزارت بهداشت، در یک شبانه روز ۱۰۶ بیمار مبتلا به کووید- ۱۹ در 
کشور شناسایی شد.به گزارش مهر، از روز ۲۰ دی ماه تا روز ۲۱ دی ماه ۱۴۰۱ 
و بر اساس معیارهای قطعی تشخیصی، ۱۰۶ بیمار جدید مبتلا به کووید ۱۹ در 
کشور شناسایی و ۴۷ نفر از آنها بســتری شدند.مجموع بیماران کووید-۱۹ در 
کشــور به ۷ میلیون و ۵۶۲ هزار و ۲۷۵ نفر رسید.در طول ۲۴ ساعت، ۳ نفر از 
بیماران کووید- ۱۹ در کشور جان خود را از دست دادند و مجموع جان باختگان 
این بیماری، به ۱۴۴ هزار و ۷۲۰ نفر رســید.تا روز ۲۱ دی ماه ۷ میلیون ۳۳۶ 
هزار و ۵۷۵ نفر از بیماران، بهبود یافته و یا از بیمارستانها ترخیص شده اند.۱۷۶ 
نفر از بیماران مبتلا به کووید- ۱۹ در بخش های مراقبت های ویژه بیمارســتانها 
تحت مراقبت قرار دارند.تا روز ۲۱ دی ماه ۵۴ میلیون و ۸۵۳ هزار و ۳۶۶ آزمایش 
تشخیص کووید- ۱۹ در کشور انجام شده است.در حال حاضر، ۷ شهرستان در 
وضعیت نارنجی، ۱۰۱ شهرستان در وضعیت زرد و ۳۴۰ شهرستان در وضعیت 

آبی قرار دارند.

دبیر شورای هماهنگی مبارزه با مواد مخدر استان تهران:
ابلاغیه ای جدید 

در خصوص نحوه جمع آوری معتادان نداشته ایم
دبیر شــورای هماهنگی مبارزه با مواد مخدر استان تهران از پذیرش ۱۵ هزار و 
۵۰۹ معتاد متجاهر در مراکز ماده ۱۶ از ابتدای سال تاکنون خبر داد و با توجه 
به شــیوع دوباره کرونا گفت که فعلا ابلاغیه جدیدی در زمینه نحوه جمع آوری 
معتادان از سوی وزارت بهداشت یا دانشگاه های علوم پزشکی به دست ما نرسیده 
است.مصطفی هادی زاده در گفت وگو با ایسنا،  اظهار کرد: از ابتدای سال تاکنون 
طی اجرای ۱۲۴ طرح ساماندهی معتادان متجاهر توسط پلیس، ۲۳ هزار و ۵۶ 
نفر جمع آوری شــده اند که ۱۵ هزار و ۵۰۹ نفر از آنها به مراکز ماده ۱۶ تحویل 
داده شــده اند.وی درباره ۷۵۰۰ نفری که طی طرح های ســاماندهی جمع آوری 
شده اما تحویل مراکز ماده ۱۶ نشده اند، گفت: حدود ۶۰۰ نفر از این افراد دارای 
خانــواده بوده و خانواده تعهد قانونی داده که برای درمان فرد اقدام خواهد کرد. 
۶۰۰ نفر نیز معتاد بودند اما معتاد متجاهر تشخیص داده نشدند. همچنین حدود 
۴۰ درصد از این منع پذیرشــی ها فاقد اعتیاد و کارتن خواب بودند.دبیر شورای 
هماهنگی مبارزه با مواد مخدر استان تهران در ادامه درخصوص آخرین اقدامات 
برای افزایش ظرفیت مراکز نگهداری و در پاســخ به این سوال که آیا در راستای 
افزایش ظرفیت مراکز ماده ۱۶، در همان مراکز سابق ظرفیت اضافه خواهد شد 
یا مراکز جدید دیگری راه اندازی می شوند؟، اینگونه توضیح داد: در هر دو صورت 
برای افزایش ظرفیت مراکز مــاده ۱۶ اقدام می کنیم به گونه ای که اگر مرکزی 
امکانات داشــته باشد به ظرفیت اضافه خواهد شد و اگر مرکزی ظرفیت نداشته 
باشد مرکز جدیدی راه اندازی می شود.هادی زاده یادآور شد: به طور کلی افزایش 
ظرفیت در یک مرکز یا راه اندازی مرکز جدید در کمیته کشوری هماهنگی مراکز 
ماده ۱۶ به ریاســت سازمان بهزیستی کشور تصویب می شود و تا این کمیته در 
این زمینه موافقت نکند، نه می توانیم مرکز جدیدی راه اندازی کرد و نه می توان 
ظرفیت مرکزی را افزایش داد، لذا با تایید اداره کل بهزیســتی استان و بررسی 
این اداره، ظرفیت جدید ایجاد خواهد شد.وی همچنین در پاسخ به سوال دیگری 
مبنی بر اینکه باتوجه به شیوع ویروس کرونا در زمینه نحوه جمع آوری معتادان 
آئین نامه جدیدی ارســال شده است؟ گفت: فعلا ابلاغیه جدیدی از سوی وزارت 

بهداشت یا دانشگاه های علوم پزشکی به دست ما نرسیده است.

وزیر ورزش و جوانان:
 پرداخت وام ازدواج ۳۵ درصد رشد داشته است

وزیــر ورزش و جوانان گفت: پرداخت وام های ازدواج از ابتدای ســال تاکنون در 
مقایسه با مدت مشابه سال گذشته ۳۵درصد افزایش یافته است.به گزارش ایسنا، 
حمید ســجادی در حاشیه جلسه هیئت دولت در جمع خبرنگاران، اظهار کرد: 
پرداخت وام های ازدواج  از ابتدای ســال تاکنون در مقایسه با مدت مشابه سال 
گذشــته ۳۵درصد افزایش یافته و ۷۴۳هزار نفر تاکنــون موفق به دریافت وام 
ازدواج شــدند. براساس آمار دقیق بانک مرکزی که امروز صبح به دستم رسید، 
تاکنون ۱۰۲هزار میلیارد تومان پرداخت شده است و من در هیات دولت از بانک 
مرکزی تشکر کردم.وی ادامه داد: در بودجه سال ۱۴۰۲ وام ازدواج افزایش قابل 
توجهی داشته، ولی چون بودجه  هنوز نهایی نشده است، باید منتظر باشیم.وی 
در پایان گفت: تاکنون ۳۳کشــور برای مسابقات بدمینتون در ایام دهه فجر که 
در تهران برگزار می شود، اعلام آمادگی کرده اند و کیفیت متفاوتی دارد و تمهید 
مقدمات و حمایت خوبی از فدراسیون شده رئیس محترم فدراسیون هم به این 

اتفاق خیلی امیدوار است.

واکسیناسیون ۴۲۶ هزار تبعه خارجی 
علیه ۳ بیماری در کشور

رئیس اداره بیماری های قابل پیشــگیری با واکســن وزارت بهداشــت، آخرین 
اطلاعات از واکسیناســیون تکمیلی اتباع غیرایرانی را تشــریح کرد.دکتر سید 
محســن زهرایی در گفت وگو با ایسنا، درباره روند اجرای کمپین واکسیناسیون 
تکمیلی اتباع غیرایرانی که از دهم دی ماه آغاز شــده اســت، گفت: طبق اعلام 
قبلی برنامه در ۲۷ دانشــگاه علوم پزشکی کشور آغاز شد و خوشبختانه کار به 
خوبی پیش رفته و مورد استقبال جامعه هدف قرار گرفته است.وی افزود: طبق 
آخرین آمار حدود ۴۲۶ هزار نفر مراجعه گروه سنی زیر ۱۵ سال داشتیم که ۹۲ 
درصــد آنها اتباع غیر ایرانی بودند و این موضوع با پیش بینی ما کاملا هماهنگ 
پیش می رود. برخی دانشــگاه های علوم پزشکی حتی ممکن است بالاتر از ۹۵ 
درصد گروه هدف خود را پوشــش داده باشــند و مابقی دانشگاه ها هم قطعا تا 
پایان هفته آتی به این هدف خواهند رســید.او درباره خدماتی که این ۴۲۶ هزار 
مراجع دریافت کرده اند، توضیح داد: قســمت اول کمپین متوجه واکسیناسیون 
در گروه ســنی زیر ۱۵ ســال با محوریت اتباع غیرایرانی است که با مراجعه به 
مراکز و پایگاه های بهداشتی، خدمات واکسیناسیون قطره خوراکی واکسن فلج 
اطفال و واکسن دوگانه سرخک و سرخجه را دریافت می کنند.وی تاکید کرد: این 
واکسیناســیون به صورت تکمیلی و صرف نظر از اینکه کودک واکسینه باشد یا 
خیر، برایش انجام خواهد شد.زهرایی ادامه داد: خوشبختانه در کشور افغانستان 
هم طی حدود یک ماه گذشته، عملیات واکسیناسیون سراسری قطره خوراکی 
فلج اطفال و واکسن سرخک برای کودکان زیر پنج سال در حال انجام است و در 
صورتی که بتوانند این کار را با پوشش بالا در سطح کشور خود انجام دهند، این 
یک نوید است که در ماه های آتی شاهد کاهش موارد سرخک در کشور همسایه 
و به تبع آن کاهش ورودی بیماری به کشور خودمان باشیم.او تاکید کرد: هرچند 
که کمپین واکسیناسیون اتباغ غیر ایرانی که خودمان انجام می دهیم هم ضریب 
ایمنی بالاتری ایجاد خواهد کرد تا امیدوار باشــیم موارد ســرخک در سال آتی 

نسبت به امسال بسیار کمتر باشد.

تفاهم نامه مناسب سازی ۱۰ هزار مسکن معلولین 
در کشور

تفاهم نامــه مناسب ســازی ۱۰ هزار مســکن معلولین میان بنیــاد ۱۵ خرداد 
ســتاد اجرایی فرمان امام و سازمان بهزیســتی به امضا رسید.به گزارش روابط 
عمومی بنیاد ۱۵ خرداد، معاون هماهنگی ســتاد اجرایی فرمان حضرت امام)ره( 
در مراســم امضای ایــن تفاهم نامه با اشــاره به ماموریت اصلی این ســتاد در 
محرومیت زدایی گفت: ما آغازگر این نهضت هســتیم تا بقیه هم پای کار بیایند. 
ما سازمان بهزیستی را یکی از مهم ترین شرکای اجتماعی خود می دانیم چرا که 
هدف مشترک داریم. ما و ســازمان بهزیستی هر دو رفع محرومیت می کنیم و 
این کار بســیار مقدس و برای رضای خداست.سیدمصطفی سیدهاشمی با بیان 
این که ۲ درصد از معلولین کشور که حدود یک میلیون و ۶۰۰ هزار نفر هستند 
توسط سازمان بهزیستی شناسایی شده اند اظهار داشت: مگر می شود مسئولین 
متوجه این قشر از جمعیت نباشند؟ مگر می توان آنها را از جامعه حذف کرد؟وی 
خاطرنشــان کرد: بنیاد ۱۵ خرداد در زمینه سلامت اجتماعی، اقدامات مهمی از 
جمله طرح غربالگری بینایی ســنجی، شنوایی ســنجی، پیشگیری از پوسیدگی 
دندان و غربالگری اســکلتی حرکتی در مناطق کم برخوردار  انجام داده و اجرای 
طرح های مثبت حرکت، کامل کننده آن هاست.سیدهاشمی با اشاره به تفاهم نامه 
مناسب ســازی ۱۰ هزار مسکن معلولین خاطرنشان کرد: این تفاهم نامه با هدف 
حمایت از طبقات کم برخوردار و بهبود کیفیت زندگی معلولین سراســر کشور و 
با تامین اعتبار اولیه ۵۰۰ میلیارد ریال از ســوی بنیاد ۱۵ خرداد به امضا رسید.
مدیرعامل بنیاد ۱۵ خرداد نیز با بیان این که تعامل با سازمان بهزیستی را بر خود 
فرض می دانیم افزود: در پروژه های مشــترکی که با بهزیستی داشتیم، نوع نگاه 

دکتر قادری ما را مشتاق تر کرد که با تمام قوا پای کار باشیم.

اخبار کوتاه
سازمان هواشناسی هشدار داد

ماندگاری توده هوای سرد در کشور
افزایش آلودگی هوای تهران و کرج

شیب افزایشیِ کُند کرونا در کشور
ویژگی های زیرسویه های جدید امُیکرون

هشدار مدیریت بحران برای بازگشت آلودگی هوا به پایتخت
درخواست برای صرفه جویی در مصرف گاز

»طرح نشانه گذاری«؛ قطع درختان خطرساز یا چراغ سبز به قاچاقچیان

سازمان هواشناسی کشور نسبت به استقرار توده هوای سرد 
در کشــور، بازگشــت آلودگی هوا به تهران و کرج و بارش 
برف و باران در ۱۷ اســتان هشــدار داد.به گزارش ایسنا، 
سازمان هواشناسی کشــور با صدور هشدار نارنجی رنگ از 
تداوم و استقرار توده هوای سرد در روز شنبه )۲۴ دی ماه( 
در شــمال شــرق و شرق و جنوب شــرق و شمال غرب و 
دامنه و ارتفاعات البرز، گیلان، گلستان، مازندران خبر داد.
براثر این شرایط جوی احتمال افزایش مصرف منابع انرژی 
به ویژه برق و گاز، یخبندان و لغزندگی جاده ها و خســارت 
به صنعت کشــاورزی وجود دارد.سازمان هواشناسی کشور 
مدیریت مصرف منابع انرژی، احتیاط در سفرها، محافظت و 
پوشش لوله های آب، استفاده از ضد یخ در رادیاتور خودروها 
و ماشین آلات کشاورزی را لازم می داند.این سازمان در ادامه 
با صدور هشدار کشــاورزی نارنجی رنگ  نسبت به تداوم و 
ادامه استقرار توده هوای سرد در روز شنبه )۲۴ دی ماه( در 
شمال شرق و شرق و جنوب شرق و شمال غرب و ارتفاعات 
و دامنه تهران، البرز، قزوین، گیلان و مازندران هشدار داد.
براثر این مخاطرات احتمال خسارت به محصولات و ادوات 
کشــاورزی دور از انتظار نیست.این ســازمان برای کاهش 
آسیب های احتمالی تسریع در برداشت مرکبات باقی مانده 
در استان های نوار ســاحلی خزر، مصرف کودهای پتاسه، 
ترکیبــات برُ و روی و کودهای اســید آمینه به صورت غیر 
مستقیم در بالای تاج درختان جهت مقاوم سازی به سرما، 
تامین ســوخت و سرویس وســایل حرارتی و کنترل دما و 
رطوبت در گلخانه هــا، مرغداری ها و دامداری ها با توجه به 
کاهش محســوس دما ، تخلیه سیســتم های آبیاری تحت 
فشــار با توجه به پایین بودن دما، تداوم افزایش رطوبت در 
مزارع و باغات با هدف تعدیل دمای محیط، ایجاد پوشــش 
روی نهال های جوان و درختان آســیب پذیر، روشن کردن 
آتش و ایجاد مه دود در باغات )در ساعات نزدیک به صبح 

و بامداد( و عدم مبارزه شیمیایی در مناطقی که احتمالا دما 
به زیر صفر می رسد را توصیه می کند.

ســازمان هواشناسی کشور با صدور هشــداری زردرنگ از 
افزایش غلظت آلاینده های جوی و کاهش کیفیت هوا همراه 
با رشد شاخص تا شنبه )۲۴ دی ماه( در تهران و کرج خبر 
داد.براثر این مخاطرات احتمال افزایش شاخص آلودگی هوا 
در حد ناسالم برای گروه های حساس و در صورت عدم مهار 
منابع آلاینــده ثابت و متحرک به ویژه در مناطق پرتردد تا 
حد ناســالم دور از انتظار نخواهد بود.این سازمان مدیریت 
بهینه در مصرف ســوخت های فسیلی، کنترل فعالیت های 
صنعتــی آلاینده، کاهش تــردد غیر ضــروری و پرهیز از 

حرکات ورزشــی در فضای باز به ویژه سالمندان، کودکان و 
افراد باسابقه بیماری های قلبی و تنفسی را توصیه می کند.

این سازمان در ادامه با صدور هشدار زردرنگ دیگری نسبت 
به نفوذ سامانه بارشی، بارش باران، گاهی رعدوبرق و وزش 
باد، در نواحی سردســیر و مرتفع بارش بــرف، رخداد مه 
هشــدار داد.این وضعیت جوی در روز جمعه )۲۳ دی ماه( 
در لرســتان، خوزســتان، ایلام، کهگیلویــه و بویراحمد، 
بوشهر و چهارمحال و بختیاری، روز شنبه )۲۴ دی ماه( در 
خوزستان، ایلام، غرب و جنوب همدان، لرستان، کرمانشاه، 
جنــوب کردســتان، چهارمحال و بختیــاری، کهگیلویه و 
بویراحمــد، نیمه غربی فارس، بوشــهر و غــرب و جنوب 

اصفهان و روز یکشنبه )۲۵ دی ماه( در خوزستان، کهگیلویه 
و بویراحمد، چهارمحال و بختیاری، لرستان، فارس، بوشهر، 
ایلام، کرمانشــاه، اصفهان، کردستان، همدان، مرکزی، قم، 
جنوب زنجان، قزوین، البرز و تهران دور از انتظار نیســت.

براثر این مخاطرات احتمال لغزندگی جاده ها و اختلال در 
عبور و مرور با خودرو شخصی، احتمال آبگرفتگی محلی و 
محدود در معابر، کاهش دید، یخ زدگی در نواحی سردسیر، 
کولاک برف در محورهای کوهســتانی، احتمال خســارت 
به صنعت کشــاورزی و احتمال اختلال در ناوگان حمل و 
نقل عمومی وجود دارد.ســازمان هواشناسی کشور پرهیز از 
سفرهای غیر ضروری، به همراه داشتن تجهیزات زمستانی 
به ویژه زنجیر چرخ و ســوخت کافی در هنگام مســافرت 
با خودرو، اتخاذ تمهیدات لازم در صنعت کشــاورزی برای 
جلوگیری از خســارات احتمالی ناشی از سرما و یخبندان، 
اجتنــاب از فعالیت های کوه نوردی، آمادگی شــهرداری  و 
ســازمان های امدادی برای مقابله با بــرف، یخبندان و مه 
در جاده ها، لایروبی کانال هــا و آب روها را توصیه می کند.

به گزارش ایسنا، در هشدار نارنجی رنگ سازمان هواشناسی 
پیش بینی می شود که پدیده ای جوی اثرات منفی به دنبال 
داشــته باشد و خسارت های احتمالی را سبب شود. هشدار 
نارنجی برای آماده باش دستگاه های مسئول برای مقابله با 

یک پدیده خسارت زا صادر می شود.
هشــدار زردرنگ به معنای این اســت که پدیده ای جوی 
رخ خواهد داد که ممکن اســت در سفرها و انجام کارهای 
روزمــره اختلالاتی را ایجاد کند. این هشــدار برای آگاهی 
مردم صادر می شــود تا بتوانند آمادگی لازم برای مواجهه 
با پدیده ای جوی را داشــته باشــند کــه از حالت معمول 
کمی شــدت بیشــتری دارد. از ســوی دیگر مسئولان نیز 
در جریان این هشــدارها قرار می گیرند تا اگر لازم باشــد 

تمهیداتی را بیندیشند.

یک اپیدمیولوژیســت با بیان اینکه افزایش موارد بیماری 
کووید۱۹ در کشــور فعلا شیب تندی ندارد، گفت: در عین 
حال احتمال دارد که طی هفته های آینده افزایش شهرهای 
قرمز را هم شــاهد باشــیم.   دکتر بابک عشــرتی معاون 
فنی مرکز مدیریــت بیماری های واگیر وزارت بهداشــت 
در گفت وگو با ایســنا، درباره وضعیت کرونا در کشــور با 
شناسایی ســویه های XBB، BQ۱ و... در کشور، گفت: 
از قبــل پیش بینی می کردیم که در نیمــه دوم دی ماه و 
اوایل بهمن ماه افزایش موارد کرونا در کشــور شاهد باشیم 
که البته لزوما به دلیل زیرسویه های جدید نیست و از قبل 
پیش بینی می شد. در عین حال درست است که سویه های 
جدیدی را شناسایی کردیم، اما هنوز اکثر موارد ما مربوط 
به زیرســویهBA۵ است و هنوز ویروس غالب ما در کشور 

زیرسویه BA۵ است.  
وی افزود: در برخی اســتان ها افزایش موارد را شاهد بودیم 
و احتمــال هم می دهیم که این افزایــش موارد فعلا ادامه 
داشته باشد؛ به طوری که خیزی داشته باشیم که تا اسفند 
ماه ادامه یابد، اما برای پاسخ به اینکه شدت این موج چقدر 
اســت و چقدر درگیر می شــویم، هنوز زود است؛ چراکه 
افزایش موارد بیماری در کشــور فعلا شیب تندی ندارد و 
کند است. وقتی شکل منحنی موج را نگاه می کنیم، سریع 
بالا نمی رود، اما همانطور که از قبل هم پیش بینی می شد، 
این موج افزایشــی ایجاد شــده است.عشرتی با بیان اینکه 
هم مردم و هم جامعه پزشــکی و ... باید آمادگی شــان را 

حفــظ کنند، ادامه داد: باید توجــه کرد که اکنون قضاوت 
درباره شــدت خیز افزایش موارد کرونا زود است. در زمینه 
وضعیت بستری ها و مرگ ومیرهای ناشی از بیماری، معمولا 
اگر افزایش جدی در تعداد مبتلایان داشته باشم، احتمال 
ابتلای افــراد دارای بیماران زمینه ای نیــز بالا می رود  در 
نتیجه بســتری های ما افزایش یافتــه و به دنبال آن تعداد 
مرگ ها هم افزایش می یابد. معمولا دو هفته بعد از افزایش 
بیماران بســتری، افزایــش مرگ ها نیز خودش را نشــان 

می دهد.
وی درباره احتمال ایجاد مجدد شــهرهای قرمز، باتوجه به 
افزایش شــهرهای نارنجی و زرد کرونایی در کشور، گفت: 
در حال حاضر هنوز تعداد شــهرهای قرمز یا بسیار پرخطر 
کرونایی صفر است، اما ظرف هفته های آینده احتمال دارد 
که افزایش شهرهای قرمز را هم شاهد باشیم.   عشرتی در 
ادامــه تاکید کرد: علاوه بر اینکه همچنان باید به ماســک 
زدن، شستن دست ها و رعایت فاصله فیزیکی توجه داشته 
باشیم، باید بحث جداسازی افراد علامت دار از افراد سالم را 
هــم جدی بگیریم. به طوری که افراد علامت دار تا زمانیکه 
علائم دارند، اصلا نباید بر سر کار، در مدرسه یا دانشگاه و ... 

حاضر شوند. معمولا توصیه می شود تا پنج روز بعد از قطع 
علائم که عمدتا هم قطع تب مد نظر اســت، افراد باید در 

قرنطیه بمانند.
وی گفت: موضوع دیگر بحث واکسیناســیون است. دزهای 
یادآوری که وزارت بهداشت توصیه کرده، حتما باید تزریق 
شوند که بیشتر هم در ارتباط با افراد بالای ۱۸ سال است. 
به ویژه در افراد بالای ۱۸ سالی که به بیماری زمینه ای مبتلا 
هســتند که حتما باید دز یادآور را تزریق کنند. منظور هم 
از بیمــاری زمینه ای، بیماری های مزمن مانند بیماری های 
مزمن کلیوی، دیابت، سرطان ها و... است که افراد بالای ۱۸ 
سال مبتلا به این بیماری ها باید دز یادآور واکسن کرونا را 
تزریق کنند.معاون مرکز مدیریت بیماری های واگیر وزارت 
بهداشــت درباره ویژگی های زیرسویه های جدید امُیکرون، 
گفت: طبق اطلاعاتی که ســازمان جهانی بهداشت و سایر 
نهادها منتشــر کرده اند، آنچه که می دانیم،   این است که 
سرایت پذیری زیرســویه های جدید بالاتر است. در زمینه 
شدت بیماری و کشــندگی فعلا شواهدی وجود ندارد. در 
واقع این ها زیرسویه های امُیکرون بوده و خاصیت امُیکرون 
ر ا دارند. بر این اساس عمدتا راه های هوایی فوقانی را آلوده 

کــرده و علائم مربوط به عفونت راه هــای هوایی فوقانی را 
ایجــاد می کنند که شــامل آبریزش بینی، ســوزش گلو، 
گلودرد، تب و بدن درد اســت. حال اگر ویروس به ســمت 
راه های هوایــی تحتانی رود و بخواهد ریه ها را درگیر کند، 
شدت سرفه های بیمار بیشتر شده، تنگی نفس بالا می رود، 
شــدت تب افزایش می یابد و حال عمومی بیمار هم خوب 
نیســت.وی با بیان اینکه زیرسویه های جدید باتوجه به بالا 
بودن سرایت پذیری شــان می توانند به عنوان ویروس غالب 
در کشــور مطرح شوند، گفت: البته هنوز این اتفاق نیفتاده 

است. 
به طــور کلی هم هنــوز در دنیا ســویه BA۵ عمدتا در 
گردش اســت، اما ســرعت افزایش زیرســویه XBB هم 
بســیار زیاد بوده است. به طوری که در کشوری به صورت 
ناگهانی دو برابر شده است، البته نه اینکه غالب شده باشد، 
بلکــه فعلا تعداد ابتلا به آن افزایش یافته اســت. بنابراین 
احتمال غلبه زیرســویه های جدید امُیکرون وجود دارد، اما 
همچنان ســویه های قبلی را به عنوان ویروس غالب داریم.
عشــرتی درباره لزوم غربالگری در مرزها و ... نیز گفت: در 
این مباحث ســتاد ملی کرونا باید تصمیم گیری کند. البته 
بحث هــای غربالگری و بیماری یابــی در پایگاه های مرزی 
همچنان در حال انجام اســت، اما قوانین مربوط به اینکه 
غربالگری ها با شدت بیشتری انجام شود یا برای ورود اتباع 
برخی کشورها داشتن آزمایش شرط باشد، ستاد ملی باید 

تصمیم گیری کند.

مدیرکل مدیریت بحران استان تهران از بازگشت آلودگی 
هوا به پایتخت خبر داد و از مردم خواســت که در مصرف 
حامل های انرژی و به خصــوص گاز صرفه جویی کنند. به 
گزارش ایســنا، حامد یزدی مهر با اشــاره صدور هشــدار 
زرد مدیریت بحران مبنی بر کاهش دما در اســتان تهران 
گفت: هم اکنون با کاهش دما شاهد افزایش مصرف انرژی 
در اســتان تهران هســتیم و در همین راستا از همه مردم 
می خواهیم که نســبت به این موضوع توجه ویژه داشــته 
باشــند و مدیریت مصرف حامل های انرژی را در دســتور 

کار قرار دهند.
یزدی مهر در ادامه از صدور هشــدار زرد آلودگی هوا نیز 

خبر داد و گفت: طبق اعلام ســازمان هواشناســی تا روز 
شــنبه ۲۴ دی ماه در بعضی ســاعات افزایش شــاخص 
آلودگــی هوا در حد ناســالم برای گروه های حســاس را 
خواهیم داشــت و توصیه مدیریت بحران کاهش ترددهای 
غیر ضروری، پرهیز از ورزش در فضای باز و مدیریت منابع 
آلاینده ثابت و متحرک است.وی با بیان اینکه مصرف گاز 
رابطه مســتقیمی با کاهش آلودگی هوا دارد گفت: با سرد 
شــدن هوا و افزایش مصرف گاز در بخش خانگی همواره 
کارخانه هــای بزرگ و صنایــع و حتــی نیروگاه ها برای 
جلوگیری از تعطیلی به ســمت اســتفاده از سوخت مایع 
یعنی گازوئیل و مازوت روی می آورند و بر آلودگی هوا نیز 

افزوده خواهد شد، لذا باید به این موضوع توجه ویژه شود 
که یکی از راه های برون رفت از آلودگی هوا در فصل سرما 
کاهش مصرف گاز در بخش خانگی و تجاری است.مدیرکل 
مدیریت بحران استان تهران با تاکید بر مصرف بهینه مردم 
در منابــع انرژی افزود: طبق اعلام مســئولان مربوطه در 
صورت عدم رعایت افزایش پلکانی گاز مشترکان پرمصرف 
و جریمه این مشــترکان اعمال می شود و توصیه مدیریت 
بحران در این خصوص مدیریت و فرهنگ ســازی مصرف 

انرژی است.
بر اساس اعلام روابط عمومی اداره کل مدیریت بحران استان 
تهران، وی با اشاره به اینکه طبق گزارشات مصرف کنندگان 

خارج از الگوی مصرف که عمدتاً شــامل خانه های با متراژ 
بالا و مجتمع های دارای اســتخر و جکوزی هستند، گفت:  
این واحدها روزانه معادل مصرف یک ماه مشترکان عادی، 
گاز مصرف می کنند. قطعاً برای این دســته از مشترکان از 
سوی دستگاه های مربوطه جرایمی در نظر گرفته شده، لذا 
ضروری است که نســبت به این موضوع بازبینی از سوی 
مصرف کنندگان صورت بگیرد تــا نهایت همکاری انجام 
شود.یزدی مهر از مردم خواست با صرفه جویی در مصرف 
گاز به پایداری نیــرو گاه ها کمک کنند چرا که نیروگاه ها 
در صورتی که ســوخت کافی دریافت نکنند از مدار خارج 

می شوند و قطعاً اقتصاد کشور تأثیرگذار خواهد بود.

رئیس سازمان منابع طبیعی و آبخیزداری کشور در واکنش 
به انتقاد کارشناســان مبنی بر مغایرت طرح نشانه گذاری 
درختان با طرح تنفس گفت: به دلیل آماده نشــدن طرح 
جایگزین، هیچ درخت سالمی نشانه گذاری و قطع نخواهد 
شــد و انجام این عمل تخلف محسوب می شود.به گزارش 
ایسنا، چندی پیش مصوبه ای با امضای عباسعلی نوبخت - 
رئیس سازمان منابع طبیعی وآبخیزداری کشور- به ادارات 
کل منابع طبیعی اســتان های شمالی با هدف بازگشایی و 
مرمت جاده های جنگلی، مبنی بر جمع آوری درختان افتاده 
در داخل و حریم مسیل ها، دستور شناسایی و نشانه گذاری 
درختان ریشــه کن، شکســته و افتاده تجمعــی و مزاحم 
مسیر طرفین جاده های جنگلی در شمال کشور ابلاغ شد. 
این مصوبه انتقادات بســیاری همراه داشــت.از جمله این 
منتقدان هادی کیادلیری - دبیر ســابق مجمع کنوانسیون 
تنوع زیســتی کشور - است که تاکید می کند: هیچ نهادی 
حق برداشــت چوب ندارد و دلایل  فنی ارائه شده از جمله 
چوب های شکســته و افتاده و آمــار ۹۰ درصدی تاثیرات 
انســانی در آتش جنگل ها بی اعتبار است چراکه در مناطق 
منتخب برای نشانه گذاری چوب ها تاکنون آتش سوزی رخ 
نداده اســت.وی معتقد است که این مصوبه بر خلاف طرح 

تنفس جنگل ها و برنامه ششــم توسعه است و تنها مسیر 
را برای غارت و بهره برداری بیشتر از جنگل ها باز می کند.

عباســعلی نوبخت در گفت و گو با ایســنا درباره چگونگی 
اجرای طرح برداشــت درختان شکسته و افتاده اظهار کرد: 
برخــی درختان تحت عنــوان درختان شکســته و افتاده 
هستند که بر اساس برنامه ششم توسعه تا زمانی که طرح 
جایگزین یا مدیریت پایدار جنگل  برای جنگل های شمال 
آماده نشــود نمی توانیم آن ها را برداشت و از جنگل خارج 
کنیم اما دســتگاه های نظارتی به این قضیه ورود کردند تا 
به نوعی ســازمان منابع طبیعــی و آبخیزداری را به عنوان 
ترک فعل زیر ســوال ببرند که این درختان باید با توجه به 
مسائل تحریم و مسائلی که وجود دارد از عرصه های جنگلی 

خارج شوند.
وی ادامه داد: به علت بروز برخی مشــکلات شورای عالی 
جنــگل و معاونت امور جنگل ســازمان منبــع طبیعی و 
آبخیزداری کشــور پس از برگزاری جلســات متعدد اعلام 
کردند که درختان شکسته و افتاده تنها درصورتی می توانند 
از عرصه های جنگلی خارج شــوند که خسارتی به طبیعت 
وارد نکنند.رئیس سازمان منابع طبیعی و آبخیزداری افزود: 
نامه ای از سوی سازمان مدیریت بحران مبنی بر وقوع سیل 

پیرامــون درختانی که در مســیر رودخانه ها وجود دارند و 
درختان شکســته و افتاده به ســازمان منابــع طبیعی و 
آبخیزداری ارسال شد که در آن نامه نیز منظور از درختان 
در مســیر، درختان سالم و سرپا نیســت. وی تاکید کرد: 
بر اســاس این طرح تنها درختانی که خطرســاز هستند و 
تعداد محــدودی نیز دارند و جان مردم را تهدید می کنند، 
یا به نوعی درختانی که از نظر دیرزیســتی )عمر کامل یک 
درخت سالم که به رشد فعال و عادی خود ادامه می دهد( به 
مرحله ای رسیده اند که در پارک ها و اماکنی که مردم برای 
تفریح و تفرج به عرصه های جنگلی کشورمی روند برای آنان 
خطر ایجاد می کنند، قطع و از جنگل ها خارج می شــوند.

نوبخت درباره تامین نیاز چوب کارخانه ها گفت: بر اســاس 
تصمیمات دولت، مواد اولیه و ثانویه مورد نیاز کارخانه ها با 
واردات چوب به همراه تمام مســایل مربوط به قرنطینه در 

کشور مبدا تامین می شود.
رئیس سازمان منابع طبیعی و آبخیزداری با تاکید بر اینکه 
هنوز طرح جایگزین آماده نشده است بنابراین هیچ درخت 
سالمی نشــانه گذاری و قطع نخواهد شد، اظهارکرد: اگر در 
اســتانی، عمل نشانه گذاری و برداشــت درختان به  غیر از 
درختان شکســته و افتاده و خطرساز که تعداد آن ها بسیار 

ناچیز اســت، انجام شود یک تخلف محسوب می شود. وی 
در پاســخ به  این پرسش ایسنا که آیا با وجود محدودیت و 
کمبود نیروهای حفاظتی می توان از افزایش حمل و قاچاق 
چوب جلوگیری کرد؟ گفت: در حال حاضر تعداد نیروهای 
حفاظتی محدود اســت اما پس از جلســات بسیاری که با 
ســازمان مدیریت بحران داشــتیم، آزمونی برگزار شد. در 
پی برگزاری این آزمون ۷۵۰ نیروی جدید جذب ســازمان 
می شوند که در حال حاضر در مرحله مصاحبه هستند. در 
صورت جذب نیروهای جدید، بخشــی از مشکلات کمبود 
نیرو حل می شود.رئیس سازمان منابع طبیعی و آبخیزداری 
از راه اندازی ســامانه پنجره واحد زمیــن طی دوماه آینده 
به صورت گســترده و در سطح کشور خبر داد و اظهارکرد: 
در حــال حاضر این ســامانه به صورت پایلــوت در برخی 
استان ها اجرا می شود. بر اساس پایش های این سامانه، هر 
۱۶ ســاعت یکبار به ادارات کلی که در آن ها تخلف تجاوز 
به عرصه انجام شــده است، هشدار داده می شود.نوبخت در 
پایــان تصریح کرد: با این پایش ها به طور دقیق مشــخص 
می شــود که نیروهای یگان حفاظت به کدام منطقه بروند 
و در صورت بروز تخلف مراحل قانونی انجام می شود. تمام 

مناطق با این سامانه رصد می شوند.

وزیر بهداشــت، درمان و علوم پزشکی گفت : داروهای 
خاص را بطور سهمیه بندی توزیع می کنیم.به گزارش 
ایسنا ، بهرام عین اللهی در حاشیه جلسه هیئت دولت 
در جمع خبرنگاران در پاســخ به سوالی در مورد روند 
توزیع داروهای خاص ازجمله انسولین گفت: داروهای 
خاص را بطور ســهمیه بندی توزیع می کنیم، درمورد 
انســولین هم آنهایی که به پزشــک متخصص غدد یا 
داخلی مراجعه می کنند و برای آنها نسخه الکترونیک 
داده می شــود ، ایــن دارو به صورت ســهمیه ای ارائه 
می شود.وی در پاســخ به این سووال که چرا این روند 
را برای توزیع داروهای دیگر در نظر گرفته نمی شــود، 
افزود : داروها چند دسته است از جمله داروهای برندی 

و اختصاصــی . هر دارو وضعیت خــاص خود را دارد و 
درمورد داروهایی مثل انسولین سهمیه بندی را انجام 
دادیم.وزیر بهداشت در ادامه گفت وگو با خبرنگاران در 
مورد تمهیدات انجام شــدن از سوی وزارت بهداشت با 
توجه به ورود ســویه های جدید کرونا به کشور تصریح 
کرد: مردم را به انجام واکسیناســیون تشویق می کنیم 
و حتما کســانی که ۶ ماه از تاریخ واکسیناسیونشــان 
گذشــته است، برای واکسیناســیون مجدد، سریعا به 
مراکز مــا مراجعه کنند.وی در این زمینــه ادامه داد: 
مراکز درمانی همه آماده باش هستند، الحمدالله میزان 
تخت های ما به اندازه کافی هست و هیچ نگرانی از نظر 

درمانی نداریم. 

مدیرکل دفتر امور شوراهای آموزش وپرورش و مناطق آزاد 
تجاری از نهایی شدن اصلاحیه قانون شوراهای آموزش 
و پرورش خبر داد و گفت که پیشنهاد کرده ایم »شورای 
آموزش و پرورش کشــور« ذیل این قانون تشکیل شود.
هادی عابدی در گفت وگو با ایسنا، با اشاره به بازنگری در 
قانون شوراهای آموزش و پرورش اظهار کرد: از خردادماه 
جاری که مسئولیت امور شوراها را برعهده گرفتم اصلاح 
قانون شــوراها کلید خورده بود، منتها به اتمام نرسیده 
بود. وی افزود: کارگروهی را تشکیل دادیم و جلساتی به 
صورت مستمر برگزار شد تا به فرم نهایی اصلاحیه قانون 
رسیدیم.مدیرکل دفتر امور شوراهای آموزش وپرورش و 
مناطق آزاد تجاری با اشــاره به اینکه قانون شــوراها در 

ســال ۱۳۷۲ نوشته شده بود گفت: بندهایی از قانون، با 
شرایط فعلی تعارض پیدا کرده بود و برخی موارد نیازمند 
بازنگری جدی بود. این اصلاحیه تقریبا نهایی شده است 
و منتظریم وزیر تایید کند تا برای هیئت وزیران و نهایتا 
مجلس شورای اسلامی ارسال شود.عابدی درباره مواردی 
که اصلاح شده اند نیز گفت: یکسری قوانین داشتیم که 
منقضی شــده بودند و باید حذف و موارد جدید افزوده 
می شــدند اما روی هــم رفته در این قانون، »شــورای 
آموزش و پرورش کشور« را دیده ایم. در شورای آموزش 
و پروش کشور چهار وزیر عضو هستند که رئیس جمهور 
یا معاون اول را به عنوان رئیس شــورا و وزیر آموزش و 

پرورش را به عنوان دبیر شورا در نظر گرفتیم. 

نهایی شدن اصلاحیه قانون شوراهای آموزش و پرورشداروهای خاص را بطور سهمیه بندی توزیع می کنیم


